



ឈានទៅចាប់យកអ្វី ?

សេរីការ

អ្នកដឹកនាំគណបក្សសង្គ្រោះជាតិ ជ្រើសរើស ការដោះស្រាយ ស្រីដែល ដែលខ្លួនធ្លាប់ប្រើគ្មានប្រសិទ្ធិភាពអ្វីនោះឡើយ។ សួរថា តើ ពួកគាត់ ទុកប្រជាពលរដ្ឋ ជាអ្នកល្ងង់ខ្លៅ អាចបញ្ឆោតបានរាល់ដង ឬពួក គាត់ជាពួកលលា គ្មានចេះដកការពិសោធពិទ្ធក្នានលទ្ធផល យក មកធ្វើជាមេរៀន។ អធិយោគ¹ ក្នុងការភាន់ច្រឡំ មិនមែនជា សញ្ញា នៃ បញ្ហានោះឡើយ ផ្ទុយទៅវិញ វាជា ភាពកន្ត្រាន នៅក្នុងភពអវិជ្ជា ដូចយ៉ាង៖

ការដោះស្រាយតាមផ្លូវព្រះមហាក្សត្រ

អនុស្សតិ² វានៅមាន ថ្មីៗ នៅឡើយ លើ អាក្សកិរិយា ព្រះមហាក្សត្រ ក្រុងកម្ពុជា ក្នុងវិបត្តិនយោបាយខ្មែរ គឺ ព្រះអង្គតែងតែស្ថិតនៅខាង ពួកអ្នកប្រព្រឹត្តអំពើអយុត្តិធម៌ជានិច្ច ព្រោះ ព្រះអង្គ ជា មហាក្សត្រ ដែលក្រុមនោះ គេជ្រើសតាំងឡើង ដើម្បី បំរើប្រយោជន៍នយោបាយ របស់ពួកគេ ដូច្នោះ ព្រះអង្គ គង់លើបល្ល័ង្កបាន ត្រូវមានសរុណៈ (សេចក្តីទីពឹង) លើពួកគេ ពុំនោះ ព្រះអង្គ នឹងអាចមានបញ្ហាដល់រាជ្យរបស់ ព្រះអង្គ។ រឿងនេះ នរណា ក៏គេដឹងដែរថា ស្តេចខ្មែរច្បាប្បន្ន ជា ឧបករណ៍នយោបាយ របស់យួនកុម្មុយនិស្ត តែបើពួកអ្នកដឹកនាំគណបក្សប្រឆាំង ធ្វើជាមិនដឹង គឺពួកគាត់ជាអ្នកសក់ឡាក់³ យកព្រះមហាក្សត្រ មកលែងសើច នាំគ្នាថ្វាយ ប្រជាបង្គនាលិខិត⁴ ដល់ ព្រះអង្គ

¹ អធិយោគ ; persévérance។
² អនុស្សតិ ; souvenir។
³ សក់ឡាក់ ; blagueur។
⁴ ប្រជាបង្គនាលិខិត ; pétition populaire។

គណបក្សប្រឆាំងនោះឡើយ តែគ្រាន់តែជា វិធីសាស្ត្រ ដែលយើងយល់
 ឃើញតែប៉ុណ្ណោះ។ ព្រោះកំហុស របស់ ពួកអ្នកដឹងនាំគណបក្សសង្គ្រោះ
 ជាតិ វាមានរួចស្រេចនៅក្នុងទង្វើខុសផ្លូវរបស់ពួកគាត់តាំងពីដើម
 អាណត្តិរដ្ឋសភាបច្ចុប្បន្ន គឺថា ពួកគាត់ នាំគ្នាជួយប្តូររូប រដ្ឋសភាខុស
 ច្បាប់ អោយក្លាយជា សភាជាតិ ហើយនាំគ្នា ចូលធ្វើ សហការដោយ
 ស្ម័គ្រចិត្ត។ ដោយអកុសល រដ្ឋសភានេះឯង ដែលបានបោះឆ្នោត ខុស
 ច្បាប់រដ្ឋធម្មនុញ្ញ ដកអភ័យឯកសិទ្ធិ លោកសម រង្ស៊ី និង អ៊ី សំអាន,
 តើពេលនោះពួកគាត់មានប្រតិកម្មអ្វីដែរ? ពួកគាត់នៅតែបន្ត ធ្វើ
 សហការជាប្រក្រតីនៅក្នុងរដ្ឋសភា, សួរថាតើ ករណី លោក កឹម សុខា វា
 ខុសគ្នាអ្វីនឹង ករណី លោក សម រង្ស៊ី និង អ៊ី សំអាន? បើសិនជាពួក
 គាត់មានចម្លើយសមហេតុផលនឹងសំណួរនេះ គឺច្បាស់ជាពួកគាត់មិន
 នៅចាំមើលអាជ្ញាធរយួន នឹងចាប់ខ្លួន លោក កឹម សុខា នោះឡើយ
 ព្រោះ អង្គុយចាំនេះគឺជា យុទ្ធកថា¹¹ បានតែចចា¹²រឿងលន្លង់លន្លោច
 ជាអ្នករងគ្រោះ ខុសពីការប្រកាសថា ជា អ្នកសង្គ្រោះ ឬ ទំពារអៀងនៃ
 បារាំង យ នៅក្នុងឆ្នាំ២០១៤ ដែលមានរាស្ត្រជាសាខាគ្រោះ¹³ តែ
 ប៉ុណ្ណោះ។

បណ្តាំ របស់ ភិក្ខុ ប៉ាង ខាត់ :
 បុគ្គលពុំកម្សីចងមិត្តសម្លាញ់ ឬ ចងស្មានមេត្រីជាមួយទុរជនសោះ
 ពីព្រោះមនុស្សនោះប្រៀបដូចធ្យូង បើនៅក្តៅ វារលាកដែ បើរលត់ វា
 ប្រឡាក់ដែ។

¹¹ យុទ្ធកថា ; épopée ; ថ្លែងរឿងលន្លង់លន្លោចជាពាក្យកំណាព្យ។
¹² ចចា ; parler។
¹³ សាខាគ្រោះ ; victime collatérale។